
 

 
MAP III ORP Bučovice CZ.02.3.68/0.0/0.0/20_082/0022960   1 

 
 
 

Zápis ze setkání se sociálními aktéry (KULATÝ STŮL) 

 

Datum a čas konání: 16. 2. 2023 od 13:00 hod.    

Místo konání: Zasedací místnost Městského úřadu Bučovice, Jiráskova 502, Bučovice 

Přítomní zástupci organizací 

MŠ Bučovice: Sylva Sigmundová 
ZŠ Bučovice 710: Dáša Plhalová, Marie Kotrbová 
ZŠ Bučovice 711: Miroslava Hanáková, Michaela Karlíková 
GOA: Jaroslav Honza 
DDM Bučovice: Lenka Rešková 
MěÚ Bučovice: Jan Růžička 
OSPOD Bučovice: Jana Křížová 
SPR: Romana Vašátková 
IGRS: Silvie Elsnerová, Kristýna Líčková 
Charita Vyškov: Zdeňka Horáková, Jitka Švejnohová 
Piafa Vyškov: Jana Müllerová, Jana Matoušková 
MAS Slavkovské bojiště: Hana Tomanová, Eva Kreizlová 
 

Omluveni:  

Zástupci PPP, Policie ČR 
 
Jednání zahájila a vedla H. Tomanová. Na úvod se všichni přítomní účastníci představili.  
Cíl schůzky – vyjasnění postojů a názorů jednotlivých aktérů k případnému zřízení NZPC, každý sdělí své 
stanovisko, i způsob přispění (radou, konkrétně). H. Tomanová představila MAS a MAP. myšlenka zřízení 
NZPC byla v rámci MAP Bučovice projednána na PS pro rovné příležitosti, v ŘV MAP Bučovice a získala 
místo v Akčním plánu MAP Bučovice. Zdůraznila roli MAS/MAP v této aktivitě – svolávací, stmelovací, 
organizující, zaštiťující. MAS/MAP nemá personální kapacity, či odborné znalosti na obsazení NZPC. 
Myšlence může v budoucnu napomoci finančně v rámci svých či jiných vyhlášených dotačních titulů.  
 
D. Plhalová po vyzvání představila pohled ZŠ 710 k potřebě zřízení nízkoprahového centra.  

Myšlenku svým vyjádřením podpořila M. Karlíková.  

J. Růžička popsal finanční nákladovost, případnou očekávanou reakci členů zastupitelstva. Vyzval k hledání 

psychologa pro ZŠ 710.  

S. Elsnerová uvedla úskalí zřízení NZPC, kam dochází jen určitá skupina dětí, navíc komunitní služba musí 

mít minimálně jednu sociálně aktivizační službu.  

M. Karlíková uvedla příklad dobré praxe v Ivančicích, více: https://www.odetipostarano.cz/. Funguje zde 
dětský klub, trojstranné dialogy, poradna zdarma, psycholog na plný úvazek. 
Poukázala na služby, které na Bučovicku už fungují, které by se daly případně rozšířit a naplnit lidmi 

(WRTulka?) 

https://www.odetipostarano.cz/
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S. Elsnerová vybídla „odchytávat“ děti přímo u školy. Nabídla možnost účasti služby zástupců IQRS jeden 

den v týdnu. 

M. Kotrbová uvedla, že ZŠ 710 obdobnou službu využívala před čtyřmi lety. Aktivita posléze zanikla 

z důvodu častého střídání sociálních pracovníků a ubývání dětí a následně i pracovníků.   

S. Elsnerová vysvětlila, že sociální pracovníky je třeba střídat z důvodu vyhoření a též z důvodu potřeby 

atraktivity pro žáky.  

L. Rešková uvedla podobnou zkušenost. Nabídla prostory DDM s tím, že by to muselo být konkrétněji 

dořešeno. 

H. Tomanová navrhla posunout debatu směrem ke zřízení komunitního centra. 

M. Hanáková uvedla zřízení centra na půdě ZŠ jako ideální, a to proto, že žáci vůbec neopustí školu. Je tak 

vyřešena případná neúčast v centru, kroužcích. V ZŠ 711 není v tuto chvíli pro takovou aktivitu prostor, lze 

max. nabídnout učebnu. ZŠ 710 školního psychologa má. Ze „šablon“ je možnost zřídit pozici sociálního 

pracovníka.  

J. Růžička sdělil, že město Bučovice by mohlo přispět na sportovní aktivity typu posilovna.  

J. Honza uvedl dobrou zkušenost s psychologem na GOA. Finanční prostředky na psychologa má GOA k 

dispozici. Nabídl společného školního psychologa pro ZŠ 710 a GOA, a to napůl. Podotkl, že o kroužky mají 

zájem aktivní žáci a studenti, nikoliv sociálně ohrožená skupina.  

Následovala debata o náročnosti „sehnání“ dobrého školního psychologa, o absenci klinického 

psychologa. M. Karlíková vysvětlila, že mnohdy není potřeba klinický psycholog, psychologem může být 

učitel ve škole, který žáka často jenom vyslechne.  

Tomanová shrnula myšlenky, které zazněly:  

- školní klub,  

- psycholog do každé školy, je možný školní psycholog pro ZŠ 710 ve spolupráci s GOA, 

- nízkoprahový poradenský pracovník (zaměstnanec města?), 

- nabídka prohlídky NZPC v Blansku, 

- pozvání na workshop PAQ Research o vzdělávání a sociální situaci v ORP Bučovice a jejím řešení, 

27. 4. 2023 od 13:00 hod., pravděpodobné místo konání: Obřadní síň MěÚ Bučovice.  

Přítomní se shodli na dalším setkávání, vyjma Charity Vyškov, jejíž aktivity se s uvedeným tématem nadále 

neprolínají.  

Účastníkům byl rozdán evaluační dotazník. Vyplněný se vrátil pouze 1ks.  

Zapsala: E. Kreizlová, 16. 2. 2023 v Bučovicích.  

 


